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Avsluttende kommentar som utrykt vedlegg til rapporten fra Arbeidsgruppe 2 

Personlig har jeg fulgt prosjektet Norges Arkitekter helt fra starten da de fagideelle organisasjonene 

inviterte afag til å delta i å bygge den nye organisasjonen Norges Arkitekter (NA). Muligheten til å få 

til en felles organisasjon for alle arkitekter og designere inkludert fagforeningsakspektet har vært en 

drivkraft i afags styre og sekretariat og for undertegnede. Med 6.000 medlemmer vill NA bli en 

betydelig forening i Akademikerne.  

NAs sluttrapport ble behandlet på afags landsmøte i mai i år. Landsmøtet etterlyste en rekke forhold 

ifm rapporten:  

‐Det må tydeliggjøres at NA faktisk er en fagforening for medlemmene,  

‐Konfliktfondet må sikres mot økonomisk risiko (forslag om å skille ut prosjektene, 

tidsskriftene og eiendom i eget selskap, 

‐ Fagforeningen/forhandlingsutvalget må sikres nødvendig delegasjon og handlefrihet i 

konflikter og fortrolighet ift arbeidsgiversiden 

‐Abonnent på tidsskriftene må være frivillig (for å unngå at en stor del av medlemmene vil få 

en stor kontingentøkning) 

‐ I tillegg må flere tema tydeliggjøres i rapporten 

Dette har vært førende for afags deltakelse i arbeidsgruppen. Innslag av næringsdrivende 

(arbeidsgiversiden) i de fagideelle organisasjonene har naturlig ført til utfordringer.  

Men da Sentrale aktører i Oslo Arkitektforening (OAF) 3. september gikk til angrep på NA som 

prosjekt fordi afag var med, og det 9. september viste seg at OAF allerede 27. august hadde fattet et 

styrevedtak om at NA måtte dannes uten afag (en ren fagideell organisasjon), ble prosjektet langt på 

veg torpedert. Et forsøk fra NAL/NIL på å redde prosjektet ved å be afag godta at 

fagforeningstilknytningen skulle være frivillig, kunne ikke afag akseptere. De tre partene ble derfor 

enige om at afag skulle fratre prosjektet. Afag synes det er leit at prosjektet havnet i slik situasjon og 

som førte til at man nå skiller lag.   

Som følge av dette vil afag ikke skape problemer for de andre organisasjonene, men vil delta i å 

fullføre faggruppens rapport ‐ for at denne skal danne et best mulig utgangspunkt for at de tre 

fagideelle organisasjonene skal lykkes i å skape en samlet organisasjon for norske arkitekter. 

Selv om afag gjerne skulle vært med i fortsettelsen ønsker afag at dere må lykkes i det videre 

arbeidet. 

Jeg vil takke arbeidsgruppen for konstruktivt samarbeid, og en takk til styringsgruppens leder Kim 

Skaara for hans iherdige forsøk på å redde prosjektet med afag som den ene parten. Tiden var bare 

ikke moden. 

Jeg ber om at dette vedlegges rapporten som utrykt bilag. 
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afags representant i arbeidsgruppe 2 


